



MINISTRY OF DECENTRALIZATION AND LOCAL DEVELOPMENT

BAMENDA CITY COUNCIL

INTERNAL TENDERS BOARD

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N°007/ONIT/BCCITB/25 of 13/03/2025 for the construction of a dam and reservoir below the Governor's Office, Up-station. Under "Emergency Procedure"

1. Subject of the tender

The City Mayor of the Bamenda City Council hereby launches on behalf of his municipality an open national invitation to tender for the above-mentioned project.

2. Scope of work

The works are made up of:

- Site installation;
- Site clearance;
- Earthworks;
- Landscaping;
- Construction of dam and buttress walls;
- Construction of reservoir walls, stream banks and overflow water control/ surface runoff drainage channels;
- Earth retaining wall;
- Plumbing works;
- Metallic works;
- Finishing;
- Any other subjection necessary for the realization of the works.

3. Execution timeframe

The maximum deadline provided by the Contracting Authority for the execution of the works forming the subject of this invitation to tender is six (6) calendar months.

4. Maximum number of lots

The works are regrouped in a single lot.

5. Estimated cost

The estimated accrued cost after preliminary studies is two hundred and fifty-one million nine hundred and sixty thousand nine hundred and ten (251,960,910) FCFA inclusive of all taxes including control and supervision.

6. Participation and origin

Participation in this invitation to tender is opened to all national companies specialized in building construction and public works.

7. Funding

Works referred to in this invitation to tender shall be funded by the BCC 2025 Investment Budget under the budgetary Head: 220 150.

8. Bid bond

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance and whose list is found in document No. 12 of the Tender File, of **five million and thirty-nine thousand (5,039,000) CFA Francs** and valid for ninety (90) days as from the latest date of submission of bids. Bearing a fiscal stamp

9. Consultation of the tender documents

The tender documents may be consulted during working hours at SIGAMP Services of Bamenda City Council, Tel: 633 36 12 67 and COLEPS Platform www.publiccontract.cm or www.marchespublique.cm, upon publication of the invitation to tender.

10. Acquisition of the tender documents

The file may be obtained from the SIGAMP Services of Bamenda City Council, Tel: 633 36 12 67, as soon as this notice is published against payment of a non-refundable sum of **one hundred and thirty-eight thousand (138,000) CFA francs**, payable into the Bamenda City Council Treasury under the budgetary head 712 101.

11. Submission of tenders

Drafted in English or French shall be submitted exclusively only on the COLEPS platform www.publiccontract.cm or www.marchespublique.cm, not later than **04/04/2025 at 10 am server time**. All bids should be in PDF format:

12. Admissibility of offers

For fear of being rejected, only scanned originals or certified true copies by the issuing services or Administrative Authorities must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender.

They must obligatorily not be older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice.

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially but not limited to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance.

13. Opening of tenders

The Administrative documents, Technical and Financial bids shall be opened in a single phase on the **01/04 2025 at 11am**, local time, by the Bamenda City Council Internal Tenders Board, at the conference hall of the Board in the Bamenda City Council in Mulang.

Bidders may attend or be represented by a duly mandated person having a sound knowledge of the bid and come along a back-up copy of their bids in a USB key sealed in an envelope.

Bidders may attend or be represented by a duly mandated person having a sound knowledge of the bid.

14. Main eliminatory criteria

i) Eliminatory criteria

- Forged, false or fake document;
- Absence or insufficient bid bond or its equivalent;
- Non-compliance with the bid model
- Deadline of execution more than the prescribed;
- Omission of a quantified task on the bill of quantities;
- Technical mark less than 80%;
- Non submission of bids online.

ii) Essential criteria

The following essential criteria shall be evaluated in a binary manner (satisfactory or not) and will include:

- Financial situation;
- Equipment;
- Personnel;
- Methodology of execution and conformity with technical specifications, environmental protection and hygiene;
- References for similar works;
- Acceptance of the conditions of the contract.

15. Award

The contract shall be awarded to the bidder whose bid has been judged essential in compliance with the tender file and is evaluated as the lowest.

16. Tender validity

Bidders will be bound by their tender for a period of ninety (90) days with effect from the tender-submission deadline.

17. Complementary information

Complementary technical information may be obtained during working hours from the SIGAMP Services of Bamenda City Council, Tel: 633 36 12 67 and COLEPS Platform www.publiccontract.cm or www.marchespublique.cm, upon publication of the tender.

Copies:

- RD MINMAP (for information)
- PCRB (for publication and archiving)
- SOPECAM (for publication)
- Chairman TB (for information)
- Billposting
- Contract Service/Archives

Bamenda, the 13 April 2025

The City Mayor
(Contracting Authority)



ACHOBONG PAUL TAMBENG



MINISTRY OF TERRITORIAL ADMINISTRATION & DECENTRALISATION

BAMENDA CITY COUNCIL

INTERNAL TENDERS BOARD

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N°007/AAONO/CIPMCUB/25 du 13/03/2025 pour la construction d'un barrage et d'un réservoir en bas du bureau de Gouverneur, à Up Station sous "procédure d'urgence"

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de l'exécution du budget d'investissement 2025 de la Communauté Urbaine de Bamenda, le Maire de la Communauté Urbaine de Bamenda pour le compte de sa municipalité lance un appel d'offres National Ouvert pour le projet susmentionné.

2. Consistance des travaux

Les travaux comprennent notamment :

- Installation du chantier ;
- Dégagement du site ;
- Terrassement ;
- Aménagement paysager ;
- Construction de barrages et de murs de contreforts ;
- Construction de parois de réservoirs, de berges de cours d'eau et de canaux de drainage des eaux de débordement/ruissellement de surface ;
- Mur de soutènement ;
- Travaux de plomberie ;
- Ouvrages métalliques ;
- Finition ;
- Toute autre soumission nécessaire à la réalisation des travaux.

3. Délais d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des travaux objet du présent appel d'offres est de six (6) mois.

4. Allotissement

Les travaux sont regroupés en lot unique.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de **deux cent cinquante-un million neuf cent soixante mille neuf cent dix (251,960,910) FCFA toutes taxes comprises** y compris le control et supervision.

6. Participation et origine

La participation au présent appel d'offres est ouverte à toute entreprise Camerounaise spécialisée dans les travaux publics et bâtiment.

7. Financement

Les travaux objet du présent appel d'offres seront financés par le Budget d'Investissement de la Communauté Urbaine de Bamenda sous la ligne budgétaire 220 150, exercice 2025.

8. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO, d'un montant de **cinq million et trente-neuf mille (5,039,000) FCFA** et valable pendant quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date de remise des offres. Il devrait porter un timbre fiscal

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables à la Direction des Services SIGAMP, Communauté Urbaine de Bamenda
Tel : 677 85 03 32 et COLEPS Platform www.publiccontract.cm or www.marchespublique.cm, , dès publication du présent avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu au Secrétariat de la Direction des Services SIGAMP, Communauté Urbaine Tel : 677 85 03 32 de Bamenda dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de **cent trente-huit mille (138,000) FCFA** payable à la trésorerie de Communauté Urbaine de Bamenda sous la ligne budgétaire 712 101.

11. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais a soumettre exclusivement sur la plateforme COLEPS Platform www.publiccontract.cm or www.marchespublique.cm, au plus tard le **04/04/ 2025 à 10 heures** précise heure du serveur. Toutes les offres doivent être au format PDF:

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux numérisés ou copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité, conformément aux dispositions du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable, notamment mais pas limité à l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances.

13. Ouverture des plis

L'ouverture de pli, qui se fera en un temps par la Commission de Passation des Marchés de la Communauté Urbaine de Bamenda, aura lieu le **04/04/2025 à 11 heures** à la salle de réunion de Commission.

Seuls le soumissionnaire peut assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de son choix ayant une bonne connaissance de son offre et venir avec une copie de sauvegarde de leurs offres dans une clé USB scellée dans une enveloppe.

14. Critères d'évaluations

i) Les critères éliminatoires sont :

- Document falsifié, faussé ou contrefaire ;
- Caution de soumission insuffisant ou absent ou son équivalence ;
- Non-respect du modèle d'appel d'offres ;
- Délai d'exécution supérieure à ce prescrit ;
- Omission d'une tâche quantifiée dans le devis estimatif et quantitatif.
- Note technique inférieure à 80% ;
- Offres non soumises en ligne.

ii) Principaux critères de qualification

Les critères relatifs à la qualification des candidates porteront sur :

- Situation financière ;
- Références pour les travaux similaires ;
- Personnels ;
- Matériels ;
- Méthodologie de l'exécution et la conformité aux spécifications techniques, la protection environnementale et l'hygiène ;
- Acceptation des conditions du contrat.

15. Attribution

Le contrat sera attribué au soumissionnaire dont l'offre a été jugée essentiellement en conformité avec le dossier d'appel d'offres et est évalué le moins-disant.

16. Durée de validité des offres

Le soumissionnaire reste engagé par son offre pendant **90 jours** à partir de la date limite fixée pour la remise de l'offre.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès de la Direction des Services SIGAMP de la Communauté Urbaine de Bamenda Tel : 677 85 03 32, et COLEPS Platform www.publiccontract.cm or www.marchespublique.cm.

Ampliations :

- (1) DR MINMAP (pour information) ;
- (2) ARMP (pour publication et archivage) ;
- (3) Présidents CPM (pour information) ;
- (4) Affichage (pour information) ;
- (5) SOPECAM (pour publication) ;
- (6) Service des Marchés/Archives.

Bamenda, le **03 MARS 2025**
Le Maire de la Communauté
(L'Autorité Contractant)

ACHOBONG PAUL TAMBENG

